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Protokół Nr XV/2016
z obrad sesji Rady Gminy Rokietnica
odbytej w dniu 27 stycznia 2016 roku

Ad.l. Otwarcie obrad sesji, powitanie radnych i gości.
Obrady XV sesji Rady Gminy Rokietnica rozpoczęły się o godz. gOo.
Otworzył je i prowadził przewodniczący Rady Gminy Rokietnica Pan Jerzy
Kondrat.
Przewodniczący powitał radnych i gości uczestniczących w obradach sesji w
osobach:
Bożena Gmyrek - Wójt Gminy Rokietnica
Władysław Skupień - Sekretarz Gminy
Magdalena Skupień - Jurkiewicz - Skarbnik Gminy
Marian Mazurek - Sołtys wsi Tuligłowy
Marian Buksa - mieszkaniec Tapina
Lesław Karuś - mieszkaniec Tapina
Witold Kozior - Prezes LKS .Pogórze" Rokietnica
Władysław Pukas - V-ce Prezes LKS .Pogórze"
Lista obecności gości stanowi zał. nr 1do protokołu

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.
Stan osobowy Rady Gminy Rokietnica liczy 15 radnych.
W obradach sesji uczestniczyli wszyscy radni.
Lista obecności radnych stanowi zał. nr 2 do protokołu

Ad. 3. Zatwierdzenie protokołu z x/v sesji Rady Gminy odbytej w dniu 28
grudnia 2015 roku.
Za przyjęciem protokołu z XIV sesji głosowało 15 radnych, przeciwnych - O,
wstrzymujących się - O.
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy
Rokietnica został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4. Przedstawienie porządku obrad i rozpatrzenie wniosków w sprawie
ewentualnych zmian w porządku obrad.
1. Otwarcie obrad sesji, powitanie radnych i gości.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.
3. Zatwierdzenie protokołu z XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy.



4. Przedstawienie porządku obrad sesji i rozpatrzenie wniosków w sprawie
ewentualnych zmian w porządku obrad.

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami.
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Rokietnica na 2016 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2016 rok. f

8. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Rokietnica na 2016 rok:
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2016 rok,
b) przedstawienie opinii o projekcie budżetu gminy na 2016 rok przez

Przewodniczących komisji stałych Rady,
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej

projektu budżetu gminy na 2016 rok,
d)dyskusja nad projektem budżetu i głosowanie ewentualnych poprawek

wniesionych do projektu budżetu,
e) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2016.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej
gminy Rokietnica.

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na
rok 2016.

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady na 2016
rok.

12. Zapytania i wolne wnioski.
13. zakończenie obrad sesji.
Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie do realizacji bez zmian.

Ad. 5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesjami.
Informacja Wójta Gminy Rokietnica z działalności pomiędzy sesjami
przedstawiała się następująco:
- podpisano umowę na konserwację oświetlenia ulicznego,
- zgłoszono na policję i do ubezpieczyciela zniszczenie dwóch przystanków
autobusowych, koło byłej SKRi na Żarkówce,
- wydano dwa zaświadczenia o przeznaczeniu działek w Studium Uwarunkowań
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Rokietnica,
- na dzień 31 grudnia 2015 r. przeprowadzono inwentaryzację gruntów
będących w zasobach gminy za 2015 rok, oraz sporządzono przypisy czynszów
za działki rolne, lokale mieszkaniowe i energię elektryczną,
- wykonano wykazy gruntów i budynków niezbędnych do sporządzenia
deklaracji podatkowych na rok 2016,



- w opracowaniu jest wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na przebudowę
drogi gminnej w Czelatycach, polegającej na położeniu nowej nawierzchni i
chodnika na długości 463 mb w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich
2014-2020, na województwo podkarpackie z tego programu przypada kwota
80 mln zł,
- opracowano projekt zagospodarowania centrum wsi Tapin, którym objęta jest
budowa chodnika, boiska sportowego i placu zabaw dla dzieci. (',
Jeżeli chodzi o wyposażenie placu zabaw, to będzie ono zależało od wielkości
terenu, ponieważ każde urządzenie na placu zabaw musi mieć odpowiednie
zabezpieczenie techniczne, co wiąże się z wielkością miejsca, na którym
zostanie posadowione,
-przygotowano do Wojewody wniosek o środki finansowe na remont drogi na
"hektary" i wTuligłowach,
- w trakcie opracowywania jest projekt chodnika przy drodze powiatowej od
byłej SKR w kierunku sołectwa Wola do zakrętu koło Pana Stanisława
Warzochy,
- uzyskano 5 zgód na utworzenie drogi gminnej w Rokietnicy od gazowni w
kierunku Pana Pilawy i dalej. Po przebrnięciu wszystkich spraw proceduralnych
będzie można to zadanie wykonać,
- zamówiono żużel do posypywania dróg gminnych, do tego celu używana jest
również sól, całość operacji w tym zakresie leży w rękach sołtysów, odśnieżane i
posypywane są także chodniki przez osoby, z którymi zostały podpisane
porozumienia, na terenie gminy chodniki w głównej mierze usytuowane są przy
drogach powiatowych i drodze wojewódzkiej, zgodnie z ustawą utrzymanie
czystości chodników w obrębie posesji należy do ich właścicieli,
- wykonano przegląd gwarancyjny w dwóch nowych budynkach wTuligłowach
i Rokietnicy, zalecenia i usterki mają być usunięte do 8 lutego br.,
- projektowany jest montaż urządzeń klimatyzacyjnych w świetlicy w
Czelatycach i Tapinie, dostawca tych urządzeń wykonał odpowiednie pomiary i
przedstawi oferty na ich montaż, z którymi zostaną zapoznane komisje Rady,
- przyjęto wnioski o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, które są w
opracowywaniu,
- przygotowano do sprawozdań roczne rozliczenia wpłat, zaległości i nadpłat
oraz skutki zwolnień i uszczupleń z tytułu obniżenia górnych stawek podatku,
ponieważ są wprowadzane zmiany jeśli chodzi o gospodarkę ziemią ( sprzedaże,
nabycia, zamiany i td.) przyznawanie ulg w podatku odbywa się na wniosek
rolnika , dlatego prośba do sołtysów i radnych o przypominanie o tym
mieszkańcom gminy,
- naniesiono zmiany w kartach podatkowych i przygotowano naliczenia
wymiaru podatku rolnego na 2016 rok, w związku ze zmianami przepisów w



ustawach o podatku rolnym i leśnym, a także w ustawie o podatkach i opłatach
lokalnych. Podatku nie nalicza się jeżeli wymiar na 2016 r. wynosi 6,10 zł jest to
cena listu poleconego ze zwrotnym potwierdzeniem odbioru, jeżeli zaśwymiar
podatku nie przekracza 100 zł wówczas podatek płatny jest jednorazowo w
terminie pierwszej raty. Zdaniem Pani Wójt jest to dość duża stawka zwłaszcza,
że przypada na początek roku, przy problemach z płatnością można złożyć
wniosek o przesunięcie terminu płatności tego podatku, ,.
- wystawiono 100 tytułów wykonawczych z tytułu niezapłaconych podatków
i wydano 5 decyzji przyznających ulgę tytułu nabycia,
- usunięto awarie na pompowani wody w Rokietnicy Woli, na ujęciu wody w
Tapinie spowodowane uszkodzeniem przez gryzonie przewodów elektrycznych,
oraz na wodociągu gminnym w Rokietnicy i Tapinie,
- dokonano przeglądu pompowni wody i sieci wodociągowej w Rokietnicy i
Tuligłowach, a także kontynuowano wymianę wodomierzy, którym upłynął
termin ważności,
- usunięto awarię na pompowni ścieków w Tapinie oraz 2 awarie na sieci
kanalizacyjnej w Rokietnicy,
- wymieniono łożyska w prasie odwadniania osadu ściekowego, przekazano
osad do przetworzenia w kompostowni, a także zlecono badanie zarówno
osadu jak ścieków zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami,
- na bieżąco prowadzona jest windykacja należności za pobraną wodę
odprowadzone ścieki,
- sporządzono sprawozdania do GUS, Marszałka Województwa , WIOŚ
Starosty Jarosławskiego,
- przyjęto i wprowadzono do systemu 23 korekty deklaracji o wysokości opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
- do Urzędu Marszałkowskiego sporządzono sprawozdania z gospodarowania
dochodami budżetu gminy pochodzącymi z opłat i kar środowiskowych
przeznaczonych na finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej za
2015 rok, a także sprawozdania o ilości i rodzajach gazów lub pyłów
wprowadzanych do powietrza w 2015 roku,
- sporządzono również sprawozdania z działalności Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a także z realizacji Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Rokietnica za rok 2015,
- podpisano umowę z firmą "ARKA VET" - usługi techniczno weterynaryjne
Agnieszka Narożnowska z Przemyśla na wyłapywanie psów i zapewnianie im
miejsca w schronisku, opłata wpisowa wynosi 1500 zł,
- w porozumieniu z dyrektorem Zespołu Szkół w Rokietnicy sporządzono
wniosek o staż, ze skierowaniem stażysty do opieki nad halą sportową w
Rokietnicy,



- rozliczono dotacje z ze stypendiów szkolnych kwota 51.036 zł, wyprawek
szkolnych kwota 3.700 zł, oraz ze środków z Funduszu Pracy na wypłatę
dofinansowania kosztów kształcenia młodocianych pracowników kwota 25.481
złotych,
- rozliczono dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań własnych
gminy w zakresie wychowania przedszkolnego kwota 206.741 zł oraz na
wyposażenie szkół w podręczniki kwota 16.682 zł, c'

- zmieniły się ustawy o ewidencji ludności, dowodów osobistych i USCw ślad za
tym uległo zmianie finansowanie pracowników wykonujących zadania zlecone
w tym zakresie. Obecnie pracownik ma płacone za wykonaną konkretną
czynność związaną z zadaniami wynikającymi z tych ustaw,
- przyjęto i wprowadzono do aplikacji "Źródło" 36 wniosków na dowody
osobiste, a wydano 26 dowodów,
- zameldowano i przemeldowano na pobyt stały i czasowy 6 osób,
2 podmiotom na ich wniosek wydano informacje osobowe, 12 osobom wydano
zaświadczenia potwierdzające zameldowanie,
- z aplikacji " Źródło" wydano 18 odpisów aktów stanu cywilnego i
zarejestrowano 3 zgony,
- dla Urzędu Statystycznego sporządzono sprawozdanie z zakresu migracji
ludności poza granice kraju, dla Straży Granicznej sporządzono wykaz
cudzoziemców nie będących obywatelami państw Unii Europejskiej, a dla
Urzędu Wojewódzkiego sprawozdanie o ilości małżeństw zawartych przez
cudzoziemców z obywatelami polskimi,
- dla WKU w Jarosławiu sporządzono rejestr osób podlegających kwalifikacji
wojskowej w 2016 roku, natomiast Wojewodzie Podkarpackiemu przekazano
informację o ilości osób objętych kwalifikacją wojskową w 2016 r. rocznika
podstawowego i roczników starszych,
- przeprowadzono inwentaryzację materiałów pędnych koparko-spycharki JCB,
ciągnika, samochodów pożarniczych i motopomp,
- przy Urzędzie Gminy w Rokietnicy utworzono Klub Honorowego Dawcy Krwi,
który już został zarejestrowany i zwrócił się z wnioskiem do banku żywności o
dostawę jabłek dla mieszkańców gminy,
- w dniu 24 lipca 2015 r. Sejm RP wprowadził zmiany do ustawy o
świadczeniach rodzinnych, które weszły w życie z dniem 1 stycznia 2016 r.,
zostało wprowadzone nowe świadczenie rodzinne tzw. świadczenie
rodzicielskie, będzie ono przysługiwać matkom, które urodziły dziecko, a nie
otrzymują zasiłku macierzyńskiego lub uposażenia macierzyńskiego.
Świadczenie to skierowane jest głównie do osób bezrobotnych, studentów,
rolników oraz pracowników zatrudnionych na podstawie umów
cywilnoprawnych. Zapisy ustawy oświadczeniach rodzinnych precyzują



dokładnie kto i na jakich zasadach będzie mógł te świadczenia pobierać,
ogólnie rzecz ujmując świadczenie to przysługiwać będzie przez 52 tygodnie po
urodzeniu dziecka, w przypadku urodzenia wieloraczków 71 tygodni. Kwota
świadczenia wynosi 1000 zł i nie będzie uzależnione od kryterium
dochodowego. Zadania te realizować będą organy samorządowe jak Wójtowie,
Burmistrzowie czy Prezydenci miast za pośrednictwem Ośrodków Pomocy
Społecznej. e'

W przypadku gminy Rokietnica przyjmowaniem wniosków i wydawaniem
decyzji przyznających te świadczenia zajmował się będzie Gminny Ośrodek
Pomocy Społecznej w Rokietnicy,
- trwa konsultacja krajowa programu wsparcia rodzin polskich pn. "Rodzina
500+". Świadczenie to miałoby przysługiwać każdej rodzinie na drugie i
następne dziecko do ukończenia przez nie 18 roku życia. Świadczenie na
pierwsze dziecko ograniczone jest kryterium dochodowym w wysokości 800 zł
na członka rodziny lub 1200 zł w przypadku dziecka niepełnosprawnego.
Wnioski na to świadczenie będzie można składać od 1 kwietnia br., o ile ustawa
ta wejdzie w życie,
-z programu operacyjnego .Pomoc Żywnościowa" skorzystało około 500 osób z
terenu gminy Rokietnica, mieszkańcy naszej gminy otrzymali łącznie 25 ton
żywności wokoło 15 asortymentach,
- została podpisana umowa z Polskim Stowarzyszeniem Na Rzecz Osób Z
Upośledzeniem Umysłowym Koło w Jarosławiu na dowóz dzieci
niepełnosprawnych z terenu gminy Rokietnica do Ośrodka Rehabilitacyjno -
Edukacyjno - Wychowawczego w Jarosławiu w 2016 rok, kwota umowy
opiewa na 29.289 zł,
- na terenie gminy prowadzą działalność wszystkie świetlice, w trzech
świetlicach została przeprowadzona kontrola, która wypadła dobrze, prośba do
sołtysów, a także do radnych, aby mieli pieczę nad tymi świetlicami i sprawdzali
jak one pracują,
- delegaci z terenu gminy Rokietnica wzięli udział w Walnym Zgromadzeniu
Lokalnej Grupy Działania, na którym została złożona strategia działania
opracowana przy współudziale przedstawicieli naszej gminy, strategia ta musi
zostać przyjęta i zatwierdzona przez Urząd Marszałkowski.
Ze wstępnego podziału środków wynika, że na odnowę naszej gminy
przypadnie kwota 264 tys. zł, na tzw. małe projekty 400 tys. zł i dla
przedsiębiorców 3 mln zł. Należy przy tym zaznaczyć, że te środki przeznaczone
są na cały okres finansowania danego przedsięwzięcia. Póki co, nie ma jeszcze
ogłoszonego I naboru wniosków.
W związku z przedstawioną przez Panią Wójt informacją głos zabrał radny



Jan Karuś, który zwrócił się z pytaniem: jak wygląda obecnie projekt
zagospodarowania centrum wsi Tapin po zgłoszonych do niego zmianach,
chodzi głównie o plac zabaw, który na początku został zaplanowany jako mała
klatka na dole placu, radny przypomniał, że grunt około 30 arowy pod
grządkami i malinami, który użytkuje Pan Paweł Balicki jest własnością wsi i tam
może powstać plac zabaw odpowiednich rozmiarów.
Wójt Gminy odpowiadając na to pytanie stwierdziła, że rozpatrywane były
różne warianty jeśli chodzi o wyposażenie placu zabaw Tapinie, po
wprowadzeniu zmian do projektu zostanie on zlokalizowany miedzy posesją
Pana Balickiego a szkołą. Do Pana Balickiego zostało z Urzędu wystosowane
pismo o uprzątnięcie działek, które do tej pory użytkował. Nie zostało to
wykonane, co nie przeszkadza aby w odpowiednim czasie prace ruszyły.
Kolejny temat poruszony przez Radnego Jana Karusia dotyczył realizacji
programu Rodzina 500+. Zdaniem radnego program ten został już "zrobiony", a
realizować będą go gminy, które otrzymają 2% od obrotów za jego
wykonywanie.
Wójt Gminy wyjaśniając tą kwestię stwierdziła, że ustawa zatwierdzająca
program Rodzina 500+ nie weszła jeszcze w życie, te 2% na jego obsługę nie
jest kwotą wystarczającą, gdyż opłacenie pracownika, programów
komputerowych, ich nowelizacja, koszty wydawania decyzji i.t.d. pochłoną te
środki w całości. Dobrym przykładem w tym temacie może być obowiązujący od
1 stycznia program dotyczący świadczeń rodzicielskich, zamiast 2% na jego
obsługę gmina dostaje 30 zł za wydanie decyzji, i nie są to środki wystarczające
na wszystkie operacje związane z tym programem.
Pan Marian Mazurek - sołtys wsi Tuligłowy poruszył problem braku chodnika
wzdłuż drogi powiatowej w Tuligłowach, począwszy od centrum do górnej
części wsi. Zdaniem sołtysa tym odcinkiem drogi przemieszcza się 95 %
mieszkańców, głównie dzieci do szkoły. Pobocza są wąskie i niebezpieczne dla
pieszych, gdy jedzie autobus piesi muszą uciekać do rowu i to tylko z jednej
strony, bo z drugiej wpadli by do wody. Kolejny problem zgłoszony przez
sołtysa dotyczył poszerzenia drogi powiatowej od Pana Steca do Pana Romana,
zdaniem mówcy w tym miejscu droga jest bardzo wąska, tak że dwa pojazdy się
nie rozminą, a rów zachodzi i asfalt się łamie stwierdził dalej Pan sołtys.
Wójt Gminy - sprawa poszerzenia drogi koło P. Steca ciągnie się już od 3 lat.
Powiatowy Zarząd Dróg w Jarosławiu wykonał pomiary, miało też być
ustawione lustro, gmina zadeklarowała pomoc koparką. Jak na razie, nic się
w tej sprawie nie dzieje mino ponagleń, pism i monitów ze strony Urzędu.
Jeżeli zaś chodzi o drogę w Tuligłowach na górze, to jest tam jest oberwany
przepust i powstało usuwisko. Starostwo wystąpiło do Krakowa o wydanie
karty usuwiskowej - karta nie została jeszcze wydana - po otrzymaniu tej karty



powiat będzie mógł starać się o środki finansowe na zabezpieczenie usuwiska i
dalsze działanie w tym zakresie, poinformowała Pani Wójt.

Ad. 6. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwigzywania Problemów Alkoholowych w Gminie Rokietnica
na 2016 rok.
Projekt uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Trzak. r.

Radny Edward Jakubas poinformował, że do tego projektu uchwały została
wprowadzona autopoprawka wnioskowana na komisji, dlatego nie wnosi uwag
do przedstawionego projektu uchwały.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.
Za jego przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciwnych - O , wstrzymujących
się lradny.

,-----' Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego
programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w gminie
Rokietnica na rok 2016 została podjęta.
Uchwała stanowi zał. nr 3 do protokołu

Ad. 7. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia Gminneao Programu
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2016 rok.
Projekt uchwały przedstawiła również Pani Agnieszka Trzak.
Do tego projektu uchwały radni nie wnieśli żadnych uwag, a Przewodniczący
Rady poddał ją pod głosowanie.
Za przyjęciem tego projektu uchwały głosowało 15 radnych, przeciw - O,
wstrzymujących się - o.
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Rokietnica na 2016 rok
została podjęta i ogłosił 10-cio minutową przerwę w obradach.
Uchwała stanowi zał. nr 4 do protokołu

Ad. 8. Podjecie uchwały w sprawie budżetu gminy Rokietnica na 2016 rok.
Przewodniczący Rady Pan Jerzy Kondrat przypomniał, że projekt uchwały
budżetowej na 2016 rok Panowie radni otrzymali w ustawowym terminie,
w związku z tym każdy radny miał możliwość dogłębnego zapoznania się z tym
dokumentem. Ponadto projekt budżetu gminy na 2016 r. został dokładnie
przeanalizowany przez wszystkie komisje Rady, które wniosły swoje uwagi i
propozycje zmian.

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem: czy istnieje
konieczność odczytywania całości projektu budżetu, czy wystarczy skupić się na
proponowanych przez komisje zmianach.



Radny Edward Jakubas zaproponował aby przedstawić tylko projekt uchwały
budżetowej bez załączników, które radni doskonale znają.
Przewodniczący Rady podał pod głosowanie propozycje radnego E.Jakubasa.
Radni jednogłośnie przyjęli ją do realizacji.
a) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały budżetowej na rok 2016,
b) opinie o projekcie budżetu gminy na 2016 rok przedstawili: Przewodniczący
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Porządku Publicznego radny Edward Jakubas,
członek Komisji Rewizyjnej radny Władysław Strzelec, Przewodniczący Komisji
Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego radny Kazimierz Bała.
Opinie stanowiq odpowiednio zał. nr S, 6 i 7 do protokołu

C) opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu gminy
Rokietnica na 2016 r. przedstawiła Skarbnik Gminy.
Opinia stanowi zał. nr 8 do protokołu

d) W dyskusji nad projektem budżetu głos zabrali: radny Jan Karuś stwierdził, że
projekt tego budżetu przepracowały wszystkie komisje i nie ma potrzeby teraz
go rujnować i dodał, że wedle zapewnień Pani Wójt w lutym zostanie
podzielona nadwyżka budżetowa i dopiero wówczas ten budżet będzie
kompletny. Wówczas zostanie podzielony tak, by żadna wioska nie ucierpiała,
a jeżeli do tego dojdą pieniądze pozyskane przez Wójta z funduszy unijnych, to
będzie można wykonać konkretne prace we wioskach. Ponadto radny Jan
Karuś zwrócił uwagę na temat organizacji zebrań wiejskich stwierdzając, że
ludzie o te zebrania proszą i dodał, że były one niegdyś tradycją naszej gminy,
trzeba więc uszanować wolę mieszkańców i do tej tradycji powrócić. Ponieważ
tematów na zebrania nie brakuje dlatego należy przynajmniej raz na kwartał
takie zebrania we wsiach zorganizować.
Radny Kazimierz Bała zaproponował, aby przegłosować zmiany do projektu
budżetu przedstawione przez Komisję Budżetu, Finansów i Rozwoju
Gospodarczego w całości.
Radny Edward Jakubas stwierdził, że przy uchwalaniu budżetu gminy wiodącą
komisją jest oczywiście Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,
której opinia o projekcie budżetu jest dość jasno określona, natomiast opinia
Komisji Rewizyjnej jest mało precyzyjna, w tym miejscu radny podał przykład
wynagrodzenia dla instruktora orkiestry przy OSP, które według członków KR
powinno wynosić 800 zł na rękę. W budżecie nie można ująć takiej kwoty,
musi to być wynagrodzenie ze wszystkimi składnikami obliczone na cały rok
powiedział dalej radny E. Jakubas i dodał, iż wiadomym jest, że budżet ten nie
jest doskonały i nie każdego zadowoli, nie mniej jednak te 11 mi zł w nim
zakładane należy rozsądnie podzielić, przy czy wiadomo od razu, że 85 % tej
kwoty zostanie przeznaczone na te zadania, które muszą być z mocy ustaw
realizowane takie jak oświata, opieka społeczna czy utrzymanie urzędu.



Dopiero spora nadwyżka budżetowa pójdzie na inwestycje we wsiach. Dlatego
radny uważa, że zasadną jest propozycja radnego Jana Karusia , by tego
budżetu nie "rozwalać", uchwalić go w obecnym kształcie, po wprowadzeniu
proponowanych poprawek. W późniejszym, kiedy zostanie podzielona
nadwyżka budżetowa będzie czas na zajęcie się jego doprecyzowaniem
budżetu, kiedy to trzeba będzie ogłaszać konkursy, czy przetargi na konkretne
prace jak np. budowa czy remonty dróg lub inne planowane inwestycje. To
samo dotyczy działalności Ludowego Klubu Sportowego gdzie przychodzą różne
pisma typu, że dzieci czy młodzież nie ćwiczy itd. Klub od razu tych pieniędzy
miał nie będzie, ponieważ trzeba na te zadania ogłaszać konkursy, a to
wszystko pochłania sporo czasu. Pierwszych pieniędzy należy spodziewać się w
m-cu kwietniu stwierdził dalej radny E. Jakubas.
Wójt Gminy jest zdania, że może być to szybciej, jeżeli nie będzie tzw. poślizgu
w składaniu wniosków, bo tak było z .Pogórzern" w roku ubiegłym.
Następnie radni upoważnili Przewodniczącego Komisji OKSiPP radnego
Edwarda Jakubasa do przedstawienia wniosków w sprawie wprowadzenia
poprawek do projektu budżetu Gminy na 2016 r. a były one następujące:
Wniosek I - w dziale 754 rozdz. 75412 "Ochotnicze Straże Pożarne" dodać
kwotę 18.000 zł z przeznaczeniem na opłatę instruktora i prowadzenia
orkiestry przy OSP w Tuligłowach, pomniejszając o tę kwotę w dziale 600 -
transport i łączność.
Przewodniczący KBFiRG i imieniu komisji w całości poparł przedstawiony
wniosek, a Rada jednogłośnie przyjęła go do realizacji.
Wniosek II - w dziale 921 - "Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego"
dodać kwotę 50.000 zł na "pomoc przy ratowaniu zabytków w kościele
parafialnym w Tuligłowach" oraz kwotę 25 tys. na organizację Dni Gminy
Rokietnica zmniejszając wydatki w łącznej wysokości 75 tys. zł dziale 600 -
transport i łączność.
Przewodniczący Komisji Budżetu również poparł zgłoszony wniosek w całości,
który Rada jednogłośnie przyjęła do realizacji.
Wniosek III - w dziale 926 "Kultura fizyczna i sport" zwiększyć' o 30 tys. zł na
zadanie pn.j.Szkolenie dzieci i młodzieży w zakresie piłki nożnej"
W tym przypadku przypomniał radny E. Jakubas są trzy, a właściwie cztery
odrębne wnioski: w założeniach do projektu budżetu na 2016 na ten cel
przyjęto kwotę 30 tys. zł Komisja Oświaty na swoim posiedzeniu większością
głosów przyjęła kwotę 60 tys. na realizację tego zadania, dlatego obecnie
proponuje zwiększyć tą kwotę o 30 tys. zł, komisja budżetu - o 20 tys. zł,
komisja rewizyjna o 15 tys. zł.



W tym miejscu radny E.Jakubas stwierdził, że należałoby przegłosować wniosek
najdalej idący, a gdyby on został przez Radę przyjęty pozostałe wnioski byłyby
bezzasadne.
Radny Kazimierz Bała stwierdził, że Komisja Budżetu jest za podwyższeniem
środków finansowych na szkolenia z zakresu piłki nożnej, ale o 20 tys. zł i
poprosił by radni przychylili się do tej propozycji.
Radny Jan Karuś zwrócił uwagę na to, że nad przedstawionymi propozvcjarnl
należy podyskutować i w tym miejscu zgłosił propozycję zsumowania trzech
wniosków i podzielenia ich przez 3, co dałoby kwotę, o którą należy powiększyć
środki na szkolenie z zakresu piłki nożnej. Z tego rachunku wyniknęło, że
dofinansowanie wynosiłoby ponad 22 tys. zł.
Rada nie zaakceptowała tej propozycji.
Radny Władysław Niemczycki zaproponował, aby pozostawić kwotę

r>. dofinansowania piłki nożnej w wysokości 60 tys. zł, jak to zaproponowała
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu tak, aby później nikt nie zarzucił Radzie, że
zlikwidowała sport w Gminie. Trzeba mieć nadzieję, stwierdziła dalej Pan radny,
że gdy przyjdą nowi ludzie to wszystko zmieni się na lepsze. Należy dać szansę
na rozwój sportu w gminie.
Zdanie to podziela również radny Kazimierz Wojtowicz , który przypomniał, że
poprzednia Rada przeznaczyła na ten cel 60 tys., a jeszcze wcześniej było to 90
tys. zł, natomiast obecna Rada chce te środki ograniczyć do minimum. Trzeba
dać szansę wykazania się sportowcom, trzeba też mieć nadzieję, że pieniądze
zainwestowane w sport przyniosą dobre efekty.
Przewodniczący Rady przypomniał, że kwotą wyjściową jest 60 tys., w związku
z tym do tej kwoty będą głosowane wnioski.
Poddano pod głosowanie I wniosek KOKSiPP, której propozycją było
dofinansowanie zadania pn. "Szkolenie dzieci i młodzieży z zakresu piłki
nożnej" o 30 tys. zł.
Za przyjęciem tego wniosku głosowało 8 radnych, przeciwnych było 6 radnych,
1 radny wstrzymał się od głosu.
Przewodniczący Rady stwierdził, że wyniku głosowania do realizacji przeszedł
wniosek zgłoszony przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Porządku
Publicznego tj. dofinansowanie zadania pn. " Szkolenie z zakresu piłki nożnej"
z 30 do 60 tys. zł.
Przewodniczący KOKSiPP przedstawił dalszą część wniosku III a więc, w dziale
926 zwiększyć środki o kwotę 1 tys. zł na zadanie "szkolenie dzieci i młodzieży z
zakresu tenisa stołowego", przy czym wyjaśnił, że jest to podwyższenie kwoty
do 4 tys. o co wnioskowała KRi KOKSiPP.



Przewodniczący KBFiRG Kazimierz Bała stwierdził, że Komisja Budżetu jest
przeciwna tym 2 wnioskom i zaproponował pozostanie przy 3 tys. zł założonych
w projekcie budżetu na ten cel.
Przewodniczący Rady Jerzy Kondrat poddał pod głosowanie wniosek
przedstawiony przez Radnego E.Jakubasa.
Za jego przyjęciem głosowało 9 radnych, przeciwnych było 5 radnych, 1 radny
nie wziął udziału w głosowaniu. (.
Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zwiększenie środków o 1 tys. zł
na szkolenie dzieci i młodzieży w zakresie tenisa stołowego został przyjęty
większością głosów i poinformował, że w dziale 926 - Kultura fizyczna i sport
zostanie zwiększona kwota łącznie o 31 tys., a zmniejszona w dziale 600 -
transport i łączność.
Radny Edward Jakubas przypomniał, że KOKSiPP wnioskowała również o

""'. przyznanie środków w wysokości 80 tys. zł na remont zabytkowego kościoła w
Rokietnicy, jak również na modyfikację systemu diet dla radnych.
Radny przypomniał jednocześnie, że te zadania będą rozpatrywane w terminie
późniejszym i nie mają one bezpośredniego wpływu na kształt obecnego
projektu budżetu.
e) Projekt uchwały budżetowej na 2016 rok po uwzględnieniu poprawek
przyjętych przez Radę w formie zgłoszonych wniosków przedstawiła Skarbnik
Gminy Pani Magdalena Skupień-Jurkiewicz.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały
budżetowej na rok 2016.
Zajego przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw - O, wstrzymujących się -O.
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Kondrat stwierdził, że budżet gminy
Rokietnica na 2016 rok został uchwalony.
Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu

Wójt Gminy Pani Bożena Gmyrek podziękowała radnym za jednomyślność
podczas głosowania nad budżetem gminy na rok 2016 i dodała, że w tym
budżecie na inwestycje są zagwarantowane środki w wysokości lmln 300 tys.
zł, gdy do tego zostanie dodany kolejny milion na oświatę, ponieważ wg Pani
Wójt oświata to również inwestycja, tylko że w młode pokolenie mieszkańców
gminy, to na inwestycje w gminie Rokietnica zostanie wydane w 2016 r. 2 mln
300 tys. złotych.

Ad. 9. Po diecie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej gminy Rokietnica.
Projekt uchwały i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rokietnica na lata 2016 -
2019 przedstawiła Skarbnik Gminy.



Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego radny
Kazimierz Bała stwierdził, że komisja nie wniosła żadnych uwag do
przedstawionego projektu uchwały i proponuje przyjąć go bez zmian.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.
Za jego przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw - O, wstrzymujących się - O.
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej gminy Rokietnica została podjęta jednogłośnie. ,",
Opinia RIO stanowi zał. nr 10 do protokołu
Uchwała stanowi zał. nr 11do protokołu

Ad. 10. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji
Rewizyjnej na 2016 rok.
Projekt uchwały przedstawiła Pani Marta Kowalska.
Po poddaniu pod głosowanie przedstawionego projektu uchwały za jego
przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw - O, wstrzymujących się - O.
Przewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016
został uchwalony jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr 12 do protokołu

Ad. 11. Podjecie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji Rady
na 2016 r.
Projekt uchwały przedstawiła Pani Marta Kowalska.
Po poddaniu pod głosowanie przedstawionego projektu uchwały za jego
przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw - O, wstrzymujących się - O.
Przewodniczący Rady stwierdził, że plany pracy pozostałych komisji Rady
zostały uchwalone jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. nr.13 do protokołu

Ad. 12. Zapytania i wolne wnioski.
Radny Jan Karuś wrócił do tematu związanego z realizacją programu
przeciwdziałania alkoholizmowi i zapytał czy w przyszłości - ponieważ program
taki został już uchwalony - nie byłoby możliwości wydzielania środków
finansowych z tego programu i pozostawienia ich do dyspozycji Wójta.
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy stwierdzając, że jest możliwość
przekazania Wójtowi Gminy tych środków, ale na konkretne zadanie, które
winno być zrealizowane. Gdyby jednak Pani Wójt z jakiś powodów nie
wykorzystała tych środków, wówczas mogłyby one przejść do nadwyżki
budżetowej.
Radny Władysław Niemczycki zwrócił się z pytaniem: czy środki z tego
programu mogą rozdzielać poszczególne komisje Rady?



Wójt Gminy odpowiadając na to pytanie stwierdziła, że jak najbardziej i do tej
pory tak było czynione. Projekt tej uchwały radni otrzymali i mogli wnieść do
niego swoje poprawki.
Radny Edward Jakubas stwierdził, że środki pochodzące z programu
przeciwdziałania alkoholizmowi są przeznaczane na określone cele i zgodnie z
nimi powinny być wydawane. Radny przypomniał jednocześnie, że uchwała w
tej sprawie została podjęta. (.
Radny E.Jakubas zwrócił również uwagę na potrzebę nowelizacji uchwały Rady
Gminy podjętej 16 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem
uchwały budżetowej. Jego zdaniem zmiana powinna polegać na ujednoliceniu
terminów składania propozycji planów rzeczowych i projektów planów
finansowych do projektu budżetu, tak aby każdy upoważniony do takiego
działania mógł bez przeszkód swoje propozycje przedstawić. Wydaje się,
stwierdził dalej Pan radny, że takim dogodnym terminem dla wszystkich
podmiotów składających propozycje do budżetu gminy byłby 30 września
każdego roku i dodał, że ten drobny zabieg usprawni prace przy konstruowaniu
projektu budżetu na każdy następny rok.
Kolejna propozycja przedstawiona przez radnego E. Jakubas dotyczyła
dywersyfikacji diet dla radnych. Tłumacząc potrzebę wykonania tego zadania
radny powołał się na art. 25 ust. 8 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi,
że " Rada Gminy przy ustalaniu wysokości diet radnych bierze pod uwagę
funkcje pełnione przez radnego".
Rozwijając ten temat radny stwierdził, że trudno jest mu o tym mówić, gdyż
sam jest się przewodniczącym komisji, ale oświadczył, że pierwszy poda się do
dymisji w momencie gdy zajdzie taka konieczność, a komisja wybierze nowego
przewodniczącego. Podczas obrad sesji jesteśmy wszyscy równi, stwierdził dalej
radny, tylko Przewodniczący Rady pobiera dietę za miesiąc i ona również
powinna być podwyższona, natomiast jeśli chodzi o wiceprzewodniczących
Rady i przewodniczący komisji to sprawa ma się nieco inaczej. Przewodniczący
komisji mają więcej zadań, dlatego mogliby mieć kilka złotych więcej diety.
Byłoby to zadośćuczynienie ustawie, która wskazuje na zróżnicówanie diet (do
tej pory takiego zapisu w ustawie nie było), a skutki finansowe ewentualnych
zmian diet nie będą wysokie.
Radny Jan Karuś stwierdził, że jest przeciwny podwyższaniu diet, radny uważa,
że obecne są wystarczające.
Radny Władysław Niemczycki przypomniał, że jeszcze w roku ubiegłym na
jednym z posiedzeń komisji wnioskował o podwyższenie diety
Przewodniczącemu Rady o 200 zł i obecnie również zgłasza taką propozycję.
Uzasadniając ją radny stwierdził, że Przewodniczący Rady raz w tygodniu, a
czasem nawet kilka razy musi przyjechać do urzędu własnym samochodem z



racji pełnionych dyżurów, uczestniczy w obradach sesji i komisjach. Traci czas i
pieniądze na paliwo. Prowadząc własną działalność gospodarczą wie, że u niego
dniówka kosztuje czasem więcej niż 600 zł stwierdził dalej Pan radny.
Zdaniem Przewodniczącego Rady przedstawione propozycje powinny być
przedmiotem rozważań i opinii komisji Rady. Za czym opowie się większość tak
też zostanie, bo jak stwierdził, on sam ma do dyspozycji tylko jeden głos.
Radny Jan Karuś stwierdził, że on jest za tym, by Przewodniczący Rady otrzymał
podwyżkę nawet większą niż 200 zł, ale jest jeden warunek. A mianowicie
efekty tej podwyżki muszą być widoczne w gminie. Faktem jest, że starając się o
fundusze z zewnątrz trzeba się za nimi najeździć, trzeba też stracić na to
pieniądze, bo w tej gminie musi się o wiele więcej dziać. Nasza gmina była
kiedyś czołową gminą w kraju, obecnie tego nie ma, stwierdził dalej pan radny.
Radny Edward Jakubas stwierdził, że temat dotyczący zróżnicowania diet
radnym to na razie tylko propozycja. Kiedy zostanie opracowany stosowny
projekt uchwały w tej kwestii, wówczas komisje będą mogły nad nim
podyskutować, a następnie przedstawić swoje opinie i wnioski.
Radny Józef Bańcarz poruszył temat dotyczący przycięcia gałęzi zwisających
nad drogą powiatową w Rokietnicy Woli, ponieważ zagrażają one
bezpieczeństwu pojazdów i pieszych na tamtym odcinku drogi.
Pan Witold Kozior - Prezes LKS .Pogórze" Rokietnica podziękował radnym za
przyznane na 2016 rok środki na działalność klubu i zapewnił, że będą one
należycie wykorzystane.

Ad.13. Zakończenie obrad sesji.
W związku ze zrealizowaniem wszystkich punków porządku obrad sesji
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Kondrat o godz. 1145 zamknął obrady XV
zwyczajnej sesji Rady Gminy Rokietnica.
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